

СОДЕРЖАНИЕ

К 100-ЛЕТИЮ ПЕРВОЙ МИРОВОЙ ВОЙНЫ (1914-1918)

<i>Егоров В.Г., Абрамова Ю.А.</i> ЭКОНОМИЧЕСКИЕ ИНТЕРЕСЫ ВЕДУЩИХ ДЕРЖАВ МИРА И ИХ ВЛИЯНИЕ НА ФОРМИРОВАНИЕ ВОЕННО-ПОЛИТИЧЕСКИХ БЛОКОВ В НАЧАЛЕ XX СТОЛЕТИЯ.....	8
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	---

РАЗДЕЛ I. ИСТОРИЧЕСКИЕ НАУКИ И АРХЕОЛОГИЯ

Историография, источниковедение и методы исторического исследования

<i>Савельев П.Ю.</i> ЗАРУБЕЖНЫЕ КОЛЛЕКЦИИ ДОКУМЕНТОВ ПО ИСТОРИИ РСДРП.....	32
----------------------------------------------------------------------------	----

Всеобщая история

<i>Барбашов А.А.</i> ЭКОНОМИЧЕСКИЕ И КУЛЬТУРНЫЕ КОНТАКТЫ ЕГИПТА И ЭГЕИДЫ В III – СЕР. II ТЫС. ДО Н. Э.....	39
<i>Долгов М.Е.</i> ОТНОШЕНИЯ КЕНТА И КОРОЛЕВСТВ САУТУМБРИИ В КОНЦЕ VI – НАЧАЛЕ VII ВВ.....	49
<i>Курков Н.В.</i> АМЕРИКАНСКАЯ ФЕДЕРАЦИЯ ТРУДА И ИМПЕРИАЛИСТИЧЕСКАЯ ЭКСПАНСИЯ США В 1920-Е ГГ. В РЕСПУБЛИКЕ ПАНАМА	57
<i>Синицын Ф.Л.</i> НАЦИОНАЛЬНАЯ И РЕЛИГИОЗНАЯ ПОЛИТИКА РУМЫНСКИХ ОККУПАНТОВ НА ТЕРРИТОРИИ ТРАНСИСТРИИ (1941–1944).....	63

Отечественная история

<i>Анисимов М.Ю.</i> ДЕЛО О СТРОИТЕЛЬСТВЕ РОССИЙСКОЙ КРЕПОСТИ СВЯТОЙ ЕЛИЗАВЕТЫ В МЕЖДУНАРОДНОЙ ПОЛИТИКЕ СЕРЕДИНЫ XVIII В.	71
<i>Соловьёв Я.В.</i> СОСРЕДОТОЧЕНИЕ В МИНИСТЕРСТВЕ ФИНАНСОВ ОСНОВНЫХ ФУНКЦИЙ ПО УПРАВЛЕНИЮ ГОСУДАРСТВЕННЫМИ ФИНАНСАМИ И ЭКОНОМИКОЙ В 1810–1820-Е ГГ.	81
<i>Бухаренкова О.Ю.</i> ОТЕЧЕСТВЕННОЕ ГОРОДСКОЕ РЕМЕСЛЕННОЕ ЦЕХОВОЕ ПРОИЗВОДСТВО ВТОРОЙ ПОЛОВИНЫ XIX В.: БЫТ И ОБРАЗ ЖИЗНИ	88
<i>Бортатевич И.В.</i> МОСКОВСКИЕ ВЫСШИЕ ЖЕНСКИЕ КУРСЫ И КОМИССИЯ КНЯЗЯ М.С. ВОЛКОНСКОГО.....	100
<i>Горлов В.Н.</i> МОЛОДЕЖНЫЕ ЖИЛЫЕ КОМПЛЕКСЫ В СССР – РЕАЛЬНОЕ ДОСТИЖЕНИЕ ВЛАСТЕЙ В 1970–1980-Е ГОДЫ	110
<i>Зимовина Е.П.</i> ЛИТОВСКОЕ НАСЕЛЕНИЕ КАЛИНИНГРАДСКОЙ ОБЛАСТИ: МИГРАЦИИ И СОХРАНЕНИЕ ЭТНОКУЛЬТУРНЫХ ОСОБЕННОСТЕЙ.....	117

РАЗДЕЛ II. ПОЛИТОЛОГИЯ

<i>Алексеев Р.А.</i> ЭЛЕКТРОННЫЙ РЕФЕРЕНДУМ: ПРОБЛЕМЫ И ОПЫТ ПРОВЕДЕНИЯ В СОВРЕМЕННОЙ РОССИИ	127
----------------------------------------------------------------------------------------------------	-----

<i>Грacheва М.С.</i> ПОЛИТИЧЕСКИЙ ПРОТЕСТ СОВРЕМЕННОЙ МОЛОДЕЖИ В КОНЦЕПТУАЛЬНОМ ОСМЫСЛЕНИИ ЗАПАДНОЙ ПОЛИТОЛОГИИ.....	138
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	-----

НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

<i>Панов А.И., Шишкин В.А.</i> О СОВРЕМЕННОМ КРИЗИСЕ ОБЩЕСТВЕННОГО УПРАВЛЕНИЯ	143
----------------------------------------------------------------------------------------	-----

CONTENTS

TO THE 100TH ANNIVERSARY OF WORLD WAR I (1914-1918)

<i>V. Yegorov, Yu. Abramova.</i> ECONOMIC INTERESTS OF THE LEADING POWERS AND THEIR INFLUENCE ON THE FORMING OF POLITICAL-MILITARY BLOCKS IN THE EARLY XX CENTURY.....	8
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	---

SECTION I. HISTORICAL SCIENCES AND ARCHEOLOGY

Historiography, Source Study and Methods of Historical Research

<i>P. Savel'ev.</i> FOREIGN COLLECTIONS OF DOCUMENTS ON THE HISTORY OF THE RSDLP	32
----------------------------------------------------------------------------------------	----

General history

<i>A. Barbashov.</i> ECONOMIC AND CULTURAL CONTACTS OF EGYPT AND THE AEGEAN IN III – THE MIDDLE OF THE II MILLENNIUM B.C.	39
<i>M. Dolgov.</i> THE RELATIONSHIP BETWEEN KENT AND THE SOUTHUMBRIAN KINGDOMS IN THE LATE 6 TH – EARLY 7 TH CENTURIES	49
<i>N. Kurkov.</i> THE AMERICAN FEDERATION OF LABOR AND THE 1920S IMPERIALIST EXPANSION OF THE UNITED STATES INTO THE REPUBLIC OF PANAMA.....	57
<i>F. Sinitsyn.</i> THE ETHNIC AND RELIGIOUS POLICY OF ROMANIAN INVADERS IN TRANSNISTRIA (1941–1944)	63

Native History

<i>M. Anisimov.</i> CONSTRUCTION OF THE RUSSIAN ST. ELIZABETH'S FORTRESS IN INTERNATIONAL POLICY OF THE MIDDLE OF THE 18 TH CENTURY	71
<i>Y. Soloviev.</i> THE CONCENTRATION IN THE MINISTRY OF FINANCE THE MAIN FUNCTIONS OF MANAGEMENT OF PUBLIC FINANCES AND THE ECONOMY IN THE 1810–1820S.....	81
<i>O. Bukharenkova.</i> RUSSIAN URBAN CRAFTSMANSHIP IN THE SECOND HALF OF THE XIX CENTURY: HOUSEKEEPING AND WAY OF LIFE	88
<i>I. Bortashevich.</i> MOSCOW HIGHER LADIES' COURSES AND THE PRINCE VOLKONSKIY'S COMMITTEE	100
<i>V. Gorlov.</i> YOUTH RESIDENTIAL COMMUNITIES IN THE USSR – THE AUTHORITIES' REAL ACHIEVEMENT IN 70,80S.....	110
<i>E. Zimovina.</i> LITHUANIAN POPULATION OF KALININGRAD REGION: MIGRATIONS AND SAVING OF ETHNOCULTURAL PECULIARITIES.....	117

SECTION II. POLITOLOGY

<i>R. Alekseev.</i> ELECTRONIC REFERENDUM: PROBLEMS AND EXPERIENCE IN MODERN RUSSIA	127
-------------------------------------------------------------------------------------------	-----

M. Gracheva. MODERN YOUTH'S POLITICAL PROTEST IN WESTERN POLITOLOGY'
CONCEPTUAL COMPREHENSION 138

SCIENTIFIC LIFE

A. Panov, V. Shishkin. ON MODERN CRISIS OF PUBLIC MANAGEMENT 143